



Council of the
European Union

Brussels, 12 June 2017
(OR. en, de)

10233/17

Interinstitutional File:
2013/0255 (APP)

EPPO 25
EUROJUST 93
CATS 69
FIN 363
COPEN 201
GAF 30
CSC 132

NOTE

From: Presidency
To: Delegations

No. prev. doc.: 9476/17

Subject: Draft Regulation implementing enhanced cooperation on the establishment
of the European Public Prosecutor's Office
- Declaration of Germany

The declaration of Germany in Annex will be inserted in the minutes of the Council on 8-9 June 2017.

3546. Tagung des Rates der Europäischen Union (Justiz und Inneres), 8. Juni 2017**Vorschlag für eine Verordnung des Rates über die Errichtung der Europäischen Staatsanwaltschaft****Erklärung Deutschlands zu Protokoll des Rates**

Deutschland weist darauf hin, dass die Beibehaltung des vom Vorsitz vorgeschlagenen Kompromisses für einen auf Mehrwertsteuer-Delikte bezogenen 'statischen Verweis' für Deutschland eine *conditio sine qua non* darstellt. Wir sind bereit, die Allgemeine Ausrichtung auf dieser Basis mitzutragen. Bei der späteren förmlichen Annahme des Rechtsaktes wird Deutschland aber nur zustimmen können, wenn Artikel 17 Absatz 1 des Verordnungsentwurfs in diesem Punkt unverändert bleibt. Denn für Deutschland ist es von essentieller Bedeutung, dass die Zuständigkeit der Europäischen Staatsanwaltschaft im Hinblick auf die Verfolgung von Mehrwertsteuer-Delikten auf schwerwiegende Fälle beschränkt bleibt, bei denen mindestens zwei Mitgliedstaaten betroffen sind und der Gesamtschaden mindestens 10 Mio. € beträgt.

Höflichkeitsübersetzung / Courtesy translation:

3546th Meeting of the Council of the European Union (Justice and Home Affairs), 8 June 2017**Proposal for a Council Regulation on the establishment of the European Public Prosecutor's Office****Statement by Germany to the minutes of the Council**

Germany would like to point out that maintaining the compromise on a 'static reference' related to VAT offences, as proposed by the Presidency, is a *conditio sine qua non* for Germany. We are willing to support the General Approach on that basis. Germany will only be able to agree to the eventual formal adoption of the legal act, however, if Article 17 paragraph (1) of the draft regulation remains unchanged in that respect. It is of essential importance for Germany that the competence of the European Public Prosecutor's Office in regard to the prosecution of value added tax offences remain limited to serious cases that are connected with the territory of two or more Member States and involve a total damage of at least EUR 10,000,000.